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لزوم ایجاد پد بالگرد در »ولاشجرد« 
و »خیرآباد« تویسرکان

خدمات دهی 7 پد بالگرد

اورژانس  مدیــر  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
پیش بیمارســتانی تویســرکان با تأکید بر اینکه پد 
بالگرد شــهر فرسفج از مردادماه امسال به مردم این 
منطقه خدمات دهی دارد، گفت: ایجاد پد در ولاشجرد 

و مسیر خیرآباد ضروری است.
فرشاد عبدالملکی با اشــاره به اینکه پد بالگرد اورژانس 
فرســفج مقابل پایگاه اورژانس این شــهر مردادماه امسال 
افتتاح شــد، اظهار کرد: پد بالگرد داخل شــهر فرســفج با 
هماهنگی اداره ورزش و جوانان بــه مردم این منطقه ارائه 

خدمات دارد.
وی با اشــاره به اینکه حدود یک هزار متر مربع از زمین 
فوتبال دو هزار متری اداره ورزش و جوانان تســطیح شده و 
به منظور استفاده از بالگرد اورژانس در اختیار ما قرار گرفته 
اســت، از خیران خواست که برای تســطیح و آسفالت پد 

بالگردهای سطح شهرستان، اورژانس را یاری دهند.
مدیر اورژانس پیش بیمارســتانی شهرستان تویسرکان با 
بیان اینکــه اورژانس هیچ درآمد اختصاصــی ندارد و همه 
خدمات آن به مردم به  طور کلی رایگان اســت، تأکید کرد: 
حفظ و نگهداری بالگرد هزینه ای بســیار بالا دارد، با توجه 
به شــرایط محدود منابع مالی و اقتصادی سخت امروز، ما 

به شدت به یاری خیران نیازمند هستیم.
وی با بیــان اینکه اگر نزدیک جاده اصلی برای ایجاد پد 
بالگرد اورژانس شهر فرسفج خیر یا خیرانی زمین در اختیار 
اورژانس قرار دهند به طور حتم بهتر است، خاطرنشان کرد: 
تاکنون دو زمین معرفی شــده، اما به لحاظ کارشناسی ایراد 

داشته و مورد تأیید قرار نگرفتند.
عبدالملکی درباره تأثیرگــذاری پدهای بالگرد بر نجات 
جان بیمار در شــرایط اضطرار توضیح داد: اورژانس هوایی 
برای بیمارانی که دچار ســکته مغزی و قلبی )به ویژه سکته 
مغزی( می شوند، اثرگذاری بسیار بالایی در نجات  جان آنان 

دارد.
وی زمــان انتقال این بیمــاران را »زمان طلایی« یعنی 
حدود یک ســاعت دانســت و تأکید کرد: اگر این بیماران 
طی زمان مذکور به مراکز درمانی تخصصی و فوق تخصصی 
برســند و خدمــات لازم را دریافت کنند، عــوارض بر بدن 
آن ها نمی ماند و خســارات اجتماعی، روحی و روانی و حتی 
اقتصادی به فرد و سپس به جامعه تحمیل نمی شود و او به 

زندگی عادی خود برمی گردد.
مدیر پیش بیمارســتانی اورژانس شهرستان تویسرکان با 
تأکید بر اینکه همه خدمــات اورژانس حتی انتقال بیمار با 
بالگرد در هر شــرایط و مکان رایگان اســت، از وجود هفت 
پد بالگرد در ســطح شهرســتان خبر داد و افزود: پد بالگرد 
اضطراری اورژانــس در میررضی، گردنــه دولایی، میانده، 
فرسفج، ســرکان، اشتران و بیمارستان جدیدالاحداث 154 
تختخوابی ســردار شهید حاج قاسم سلیمانی فعال بوده و به 

مردم شهرستان خدمات دارند.
وی با بیان اینکه پدهای بالگرد اورژانس به جز بیمارستان 
جدیدالاحداث سردارســلیمانی هیچ کدام آسفالت نیستند، 
تصریح کرد: پد بالگردهای اضطراری فقط برای نشســتن و 
بلند شــدن است، اما اگر آســفالت باشد، خدمات دهی بهتر 
صورت می گیرد؛ درصورتی که پد خاکی باشــد، زمان هایی 
شــاید گردوخاک دید خلبان را کور کند، بر همین اســاس 
یــاری و همــکاری خیران را برای آســفالت پدهــا و غیره 

می طلبیم.
عبدالملکی با اشــاره به اینکه بــرای ایجاد پد بالگرد در 
ولاشجرد زمین در کنار مســیر جاده تویسرکان به کنگاور 
داریم، خاطرنشــان کرد: برای تســطیح آن بسیار پیگیری 
کردیــم؛ اما تاکنون هیچ اقدامی نشــده اســت، به همین 
منظور از دهیاری روستای ولاشجرد و اداره راه و شهرسازی 
ولاشــجرد  می خواهیــم این زمیــن را بــرای ارائه خدمات 

اورژانس تسطیح کنند.
وی بــا بیان اینکه خدمات صفر تــا صد اورژانس رایگان 
اســت و همه امور آن عام المنفعه و با همکاری خیران انجام 
می شــود، بیان کرد: اعتبار دولتی اورژانس متأسفانه ناچیز 
است که آن هم برای تأمین دارو و تجهیزات صرف می شود.

مدیر پیش بیمارســتانی اورژانس شهرستان تویسرکان با 
تأکید بر اینکه ایجاد پد بالگرد در مســیر خیرآباد به عنوان 
یک ضرورت نیاز اســت، گفت: زمین برای ایجاد پد بالگرد 
به اورژانس داده شــده؛ اما برای تســطیح متأســفانه هنوز 
دستگاه های مربوطه هیچ اقدامی نکرده اند، ایجاد پد بالگرد 
در ولاشجرد و گردنه خیرآباد در دو مسیر اصلی شهرستان 

باید جدی گرفته شود.
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تنش ها در آیتم های اصلی اقتصادی در کشور اثرگذار است؛

عدم تغییر منابع سیستم بانکی مشکل تأمین سرمایه در گردش
بانک ها با سختی منابع سرمایه در گردش واحدهای تولیدی را تأمین می کنند

رضایی:  آذین   - خبر  گروه  ســپهرغرب، 
معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار 
همدان گفت: وقتــی قیمت ها افزایش یافته، 
یک باره سرمایه در گردش یک واحد تولیدی 
چندبرابر شــده، اما منابع سیســتم بانکی 
تغییری نکرده و طبیعی اســت که سیستم 
بانکی با سختی بتواند تأمین منابع سرمایه در 
گردش را برای واحدهای تولیدی داشته باشد.
موضوع اقتصاد مقاومتی بحث جدیدی نیست و 
تقریباً 10 سال از طرح این موضوع به صورت رسمی 
توسط رهبر معظم انقلاب می گذرد، اما هنوز اقدام 
جدی و مؤثر در این راستا صورت نگرفته است که 
این ضعف نشــان از قصور مســئولان و کم توجهی 
بــه این مهم دارد؛ درحالی که با توجه به شــرایط 
تحریم ها و وضعیت اقتصادی باید بیش ازپیش مورد 

توجه قرار می گرفت.
پرویزیان، کارشناس علوم اقتصادی با بیان اینکه 
دولت در راســتای اقتصاد مقاومتی حرکت نکرده 
اســت، این مهم را یادآور شد که اگر جهش تولید 
داشــته باشــیم، در جهت اقتصاد مقاومتی حرکت 
کرده ایم و اقتصاد مقاومتی طی چندســال محقق 
می شــود؛ اما جهــش تولید را می تــوان در زمان 

کمتری محقق کرد.
البته عدم توجه به اقتصــاد مقاومتی موضوعی 
اســت که تنها متوجه این دولــت نبوده و طی 10 
ســال گذشته محقق نشده و باید به این مهم توجه 
داشــت که اگر دولت ها طی این ســال ها این مهم 
را پیگیــری می کردند، تاحــدودی در این عرصه 

موفــق بودند؛ حال آنکه انتقادها بر عملکرد ناموفق 
دولت ها در این خصوص تأکید داشته و این مهم ما 
را بر آن داشت تا این موضوع را از نگاه استانی و در 
گفت و گو با معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 

همدان جویا شویم.
ظاهر پورمجاهــد در گفت و گو بــا خبرنگار ما 
ضمن اشــاره به فعالیت قرارگاه اقتصادی استان با 
چهار کمیته زیرمجموعه در راستای تحقق اقتصاد 
مقاومتی، اظهــار کرد: کمیته عمــران و انرژی با 
مسئولیت معاون عمرانی استاندار، کمیته اقتصادی 
با مســئولیت حوزه معاونت اقتصادی اســتانداری، 
کمیته فناوری و نوآوری با مسئولیت معاون توسعه 
منابع و انسانی اســتاندار و دبیرخانه قرارگاه نیز با 

سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فعال است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
گفت: در حوزه کمیته اقتصادی برنامه هایی را برای 
هر دستگاه تصویب و در سامانه نیپا )نظام یکپارچه 
پیشــبرد و پایش اقتصاد مقاومتی( توسط سازمان 
مدیریت برنامه ریزی کشــور بررســی می شود که 
پروژه های اقتصاد مقاومتی اســتان در این سامانه 

به صورت ماهانه گزارش گیری و رصد می شود.
وی بــا تأکیــد بر اینکــه علاوه بر ســامانه نیپا 
شــاخص های دیگر نیز در اســتان تعریف شــده 
است، بیان کرد: این شاخص ها ماهانه از دستگاه ها 
گزارش گیری و در قرارگاه اقتصاد مقاومتی اســتان 

ارائه می شود.
پورمجاهد با بیان اینکه تاکنون تقریباً بســیاری 
از پروژه ها در این راســتا پیش برده شــده است، 
افــزود: برخی موارد نیز ممکن اســت به دلیل عدم 
تأمین اعتبار پیش برده نشده باشد و البته مواردی 
نیز با وجود عدم تأمین اعتبار پیش برده شده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
تصریح کرد: در حوزه جهاد کشــاورزی اســتان با 
وجود عدم تأمین اعتبار، پروژه ها در این راســتا را 

انجام داده اند.
وی بــه حوزه های اجرایی پروژه ها در راســتای 
اقتصــاد مقاومتی اشــاره کــرد و ادامــه داد: در 
حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی کشــاورزی، حوزه 
فرآوری هــای بخش معــدن، حوزه زیرســاخت ها 
همچون توســعه شهرک ها و نواحی صنعتی، حوزه 
تولید مواد پروتئینی استان، حوزه تولید محصولات 

کشاورزی استان و موارد دیگر پروژه هایی داریم.

پورمجاهد بــا تأکید بر اینکه در رابطه با جهش 
تولید نیــز بارها اقدامات صورت گرفته در اســتان 
اطلاع رسانی شده است، خاطرنشان کرد: 64 پروژه 
بــا عنوان جهش تولید با 10 هــزار میلیارد تومان 

برآورد سرمایه گذاری در استان داشته ایم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
یادآور شد: وقتی پروژه ای پیشنهاد می شود، اعتبار 
آن نیز برآوردی اســت که از 64 پروژه، 37 پروژه 
تفاهم نامــه اســتاندار با رئیس ســازمان مدیریت 
برنامه ریزی را داشته و 20 پروژه در حوزه اقتصادی 

بوده که ماهیانه رصد می شود.
وی با بیان اینکه بیش از 10 پروژه از پروژه های 
بــا عنوان جهش تولید طی هفته دولت و دهه فجر 
امســال افتتاح شده اســت، اظهار کرد: بخشی از 
این پروژه ها به بهره برداری رســیده و بخشی را نیز 
تــلاش می کنیم که تا پایان ســال و یا فروردین و 

اردیبهشت ماه سال 1400 انجام شود.
پورمجاهد بــا تأکید بر اینکه فاز یک بخشــی 
از پروژه هــای مذکور آغاز می شــود، گفت: فازهای 
بعدی و تکمیل کار طبیعتاً به سنوات آینده موکول 

می شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
بیان کرد: در ارتباط با مشــکلات تولیدکنندگان و 
طرح های سرمایه گذاری، ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید را داریم که از ابتدای سال تاکنون 64 جلسه 
تشــکیل داده و نزدیک به 270 فقره مصوبه داشته 

است.
وی با بیان اینکه به تناســب پیگیری دستگاه ها 
و مجری طرح و اقدام بانک ها بســیاری از مصوبات 
ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید استان اجرایی 
شده است، افزود: در ستاد ســرمایه گذاری استان 
نیز طرح های در دست اقدام سرمایه گذاری استان 

مرتب رصد می شود.
پورمجاهد با تأکید بر اینکه نزدیک به 130 طرح 
بزرگ و محوری اســتان به تفکیک شهرستان ها و 
دســتگاه های اجرایی جدا شده است، تصریح کرد: 
ماهیانه از فرمانداری ها گزارش آخرین وضعیت این 
طر ح ها گرفته می شود؛ گزارش آخرین وضعیت این 
طرح ها از دســتگاه های اجرایی نیز ماهیانه دریافت 

می شود که بتوانند به ثمر بنشینند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
ادامه داد: علاوه بر اقدامات ذکرشــده، پیگیری های 

موردی نیز داریم که بتوانیم در ســال جهش تولید 
اقدامی را در حوزه طرح های اقتصادی استان داشته 

باشیم.
وی با اشــاره به گزارش رئیس ســازمان صمت 
درخصوص اقدامات انجام شــده، خاطرنشــان کرد: 
صدور جواز تأسیس، صدور پروانه بهره برداری و در 
حوزه معدنی نیز افزایــش تولید و تناژ محصولات 
معدنــی اســتان را معاون معدنی ســازمان صمت 

استان تأیید کرد.
پورمجاهد با بیان اینکه تمام اقدامات ذکرشــده 
حکایــت از آن دارد که در حوزه تولید اســتان کار 
انجام می شــود، یادآور شــد: صــادرات و واردات 
کالاهای واسطه ای از ماشــین آلات و مواد اولیه از 

گمرک استان نیز افزایش داشته است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
اظهــار کرد: تمام تلاش را داریم که مشــکلات در 
گمرکات اســتان در مســیر واردات ماشــین آلات 
را رفع کنیم و از دســتگاه قضا و به ویژه دادســتان 
تشــکر می کنم که هر مقطع و زمانی نیاز به کمک 
بوده، همراهی داشــتند؛ مگر اینکه تولیدکننده ای 
خود منتقل نکرده باشــد و یا منتقل کرده و از حد 

اختیارات ما در استان خارج باشد.
وی با تأکید بر اینکه البته اقدامات عنوان شده به 
این معنا نیست که در حوزه تولید استان هیچ گونه 
مشکلی نیست، گفت: وقتی قیمت ها افزایش یافته، 
یک بــاره ســرمایه در گردش یک واحــد تولیدی 
چندبرابر شده، اما منابع سیستم بانکی تغییر نکرده 
و طبیعی اســت که سیستم بانکی با سختی بتواند 
تأمین منابع ســرمایه در گردش را برای واحدهای 

تولیدی داشته باشد.
پورمجاهد با تأکید بر اینکه موارد عنوان شــده 
واقعیت هایی اســت که سیستم اقتصادی استان با 
آن دســت وپنجه نرم می کند و تلاش ما این است 
که تولیدکننــدگان را کمک کنیم، بیان کرد: امید 
اســت که شرایط بهتر شــود، اما تنش هایی که در 
مؤلفه هــای اصلی اقتصــادی همچــون ارز اتفاق 

می افتد، در کشور نیز اثرگذار است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار همدان 
افــزود: تعــداد قراردادهای شــهرک های صنعتی 
ازجملــه ناحیه صنعتی فامنین، شــهرک صنعتی 
بهاران در فاز توســعه و سایر شهرستان ها در سال 
99 نســبت به سال گذشــته افزایش یافته و امید 

است که همه به ویژه رسانه ها بتوانیم کمک کنیم و 
کار را به گونه ای جلو ببریم که با دیدن همه موارد، 
تحلیــل منطقی ارائه کرده و تولیدکنندگان با قوت 

بیشتری فعالیت داشته باشند.
گرچه بــه گفته کارشناســان اقتصادی اقتصاد 
مقاومتــی به معنای توانمندســازی و اتکا به تولید 
داخلی اســت تا کشــور را از واردات برخی کالاها 
بی نیاز کرده و با تکیه بر توان داخلی این نیازها رفع 
شــود، اما گویا مسئولان این مهم را درک نکرده اند 
و تحقــق آن را تنها در تعریف و اجرای پروژه هایی 
با این عنوان می دانند؛ حــال آنکه دولت مردان در 
استان ها نیز طی سال جهش تولید موفق به تحقق 

این شعار نشده اند.
شــاید بارها و بارهــا در بحث اقتصــاد مقاومتی 
و جهش تولید تنها شــاهد ارائه آمارها و پروژه هایی 
در اســتان بوده ایم که به گفته معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استاندار همدان حتی تعدادی از این پروژه ها 
افتتاح شده و تعدادی نیز در فاز نخست به بهره برداری 
رسیده است، اما ای کاش مسئولان این مهم را مدنظر 
قرار می دادند کــه با حمایــت از تولیدکنندگان در 
راســتای تحقق جهش تولید گام بردارند تا به دنبال 

آن اقتصاد مقاومتی نیز محقق شود.
پورمجاهد این موضوع را عنوان کرد که اقدامات 
عنوان شده به این معنا نیســت که در حوزه تولید 
اســتان هیچ گونه مشــکلی نبوده و وقتی قیمت ها 
افزایش یافته، یک باره سرمایه در گردش یک واحد 
تولیدی نیز چندبرابر شده، اما منابع سیستم بانکی 
تغییر نکرده و طبیعی اســت که سیســتم بانکی 
با ســختی بتواند تأمین منابع ســرمایه در گردش 
را برای واحدهای تولیدی داشــته باشــد و موارد 
عنوان شده واقعیت هایی است که سیستم اقتصادی 

استان با آن دست وپنجه نرم می کند.
همه به موضوع افزایــش قیمت ها از مواد اولیه 
تــا ماشــین آلات در بخــش تولید آگاهــی داریم 
و می دانیــم تنش هایــی کــه در مؤلفه های اصلی 
اقتصــادی اتفاق می افتد، در کشــور نیــز اثرگذار 
اســت؛ اما دولت باید تدبیری بیندیشد که با توجه 
به شرایط کنونی بیشترین حمایت را از این بخش 
داشته و در اســتان ها نیز مدیران استانی این مهم 
را مورد توجه قرار داده و با رفع مشــکل سرمایه در 
گــردش واحدهای تولیدی در رونق و جهش تولید 

تلاش کنند.

مدیر منطقه یک شهرداری همدان مطرح کرد:

شناخت مناسب نیازهای شهر با هدف رضایت حداکثری شهروندان
ســپهرغرب، گروه خبر: مدیر منطقه یک 
شهرداری همدان از شناخت مناسب نیازهای 
شــهر با هدف رضایت حداکثری شهروندان 

گفت.
با توجــه به ســاختارهای سیاســی حاکم در 
کشــورهای مختلف، تعاریف گوناگونــی از مفهوم 
شــهرداری و نوع کارکرد آن وجود دارد و ارائه یک 
تعریــف واحد و جامع در این زمینه کاری دشــوار 
اســت. اما به بیانی کلی، در جهان امروز شهرداری 
نهادی عمومی، غیر دولتی، محلی و مســتقل است 
که به عنوان مهم تریــن جزء حکومت های محلی با 
ارائه خدمات گوناگون عمرانی، رفاهی و شــهری، 
به رفع نیازهای مــردم پرداخته و در انجام امور از 

مشارکت شهروندان بهره می برد.
در دهه های اخیر افزایش تمایل به شهرنشینی 
و به تبع آن گسترش کالبدی شهرها باعث شده تا 
این نهاد مدنی روزبه روز وظایف بیشتری را برعهده 
گرفته تا بتواند به نیازهای روزافزون شهروندان در 
بخش های عمران، محیط زیست، بهداشت و سلامت 
و بسیاری موارد دیگر پاسخ مناسبی دهد. وظایفی 
که دولت ها و حکومت ها به شــهرداری ها به عنوان 
دولت های محلی واگذار کرده تا خود بتوانند نقش 
مؤثرتری در سیاست گذاری ها و راهبری های کلان 

ایفا کنند.
به عبارت دیگر شــهرداری ها که زمانی محدوده 
وظایفشــان صرفاً به چند فعالیــت خدماتی محدود 
می شد، اکنون می بایست با برنامه ریزی گسترده تری، 
رفاه فردی و اجتماعی را در شهر ها فراهم آورند. رفاهی 
که تحقق آن وابسته به انجام دامنه بسیار گسترده ای 

از اقدامات و فعالیت ها است.
بــا توجه به مباحث بیان شــده، وجود کارآیی و 
اثربخشی یکی از الزامات مهم در نهاد شهرداری ها 
اســت که بتواند تمامی اقدامات و منابع صرف شده 
را به درســتی مدیریت کند؛ این مهــم را می توان 
در منطقه یک شــهرداری همدان مشــاهده کرد، 
به گونه ای که ضمن تعامل مناســب با شــهروندان 
که سرمایه اصلی نهادهای اجرایی هستند، توانسته 
اســت پروژه های مهمــی را در تمامــی نقاط این 
منطقه به اجرا بگذارد، در همین رابطه گفت وگویی 
را بــا مدیر ایــن مجموعه )مســعود دهبانی صابر( 

ترتیب دادیم که باهم می خوانیم:
مدیــر منطقه یک شــهرداری همــدان با بیان 
اینکه یکی از دلایلی که گردشگران شهر همدان را 
به عنوان مقصد خود انتخاب می کنند سابقه تاریخی 
این شهر است، گفت: پروژه سایت موزه میدان امام 
)ره( نیــز یکــی از پروژه هایی بوده که این ســبقه 
تاریخی را به خوبی به گردشــگران نمایش می دهد 
و همیــن موضوع نشــان دهنده اهمیــت احداث 

سایت موزه است.
مسعود دهبانی صابر با اشاره به اینکه در تابستان 
موضوع احداث این سایت موزه به شهرداری منطقه 
یک واگذار شــد، افزود: طرح ها و برآوردهای لازم 
که جهت اجرایی کردن این پروژه نیاز بود، همگی 
به ســرعت تهیه و تنظیم شــدند و خوشبختانه در 
مدت کوتاهی توانستیم با برگزاری مناقصه پیمانکار 
ایــن پروژه را با هزینه های جانبــی پروژه با اعتبار 

100 میلیارد ریالی جذب کنیم.
مدیر منطقه یک شــهرداری همدان ابراز کرد: 
هم اکنون نیز پیشــرفت فیزیکی پروژه را می توان 
20 درصد دانست و اقداماتی از قبیل اجرای کامل 
فوندانسیون کف و جای گذاری ستون های اصلی نیز 
صورت پذیرفته است و امیدواریم تا انتهای تابستان 

سال آینده بتوانیم این پروژه را به اتمام برسانیم.
دهبانی صابــر اذعان کــرد: ســالن اصلی تالار 
همایش هــای بین المللی و قرآنی که در ســال 95 
به بهره برداری رسید، متأسفانه به دلیل عدم وجود 
پوشــش ســقف قابل بهره برداری نبود که در سال 
جاری با اعتبار 65 میلیارد ریالی در بودجه منطقه 
یک قرار گرفت و عملیات عمرانی آن آغاز شد؛ پس 
از اجرای سازه عرقچین میانی پوشش این مجموعه 
با جنس گالوانیزه و کلزیپ نیز صورت پذیرفت و تا 
انتهای ســال جاری شاهد تکمیل سقف این سالن 

خواهیم بود.
مدیر منطقه یک شهرداری همدان با بیان اینکه 
پــروژه پارک ولایت با اعتبــار 90 میلیارد ریالی از 
ابتدای آبان ماه آغاز به کار کرده اســت، عنوان کرد: 
بخشی از این عملیات عمرانی که شامل دیوارچینی 
و تسطیح راه های دسترسی است، تا انتهای سال به 

اتمام می رسد.
وی با بیان آنکه فاز نخســت اجــرای این پروژه 
احداث مسیرهای دسترسی پارک و دیوارهای حائل 
اســت، افزود: با توجه به آنکه این پارک کوهســتانی 
اســت، تصمیم گرفته شــد تا با کمترین دخالت در 
طبیعت و صدمه به محیط زیست عملیات اجرایی آن 
دنبال شود تا به عنوان یک پارک فرامنطقه ای پذیرای 

شهروندان و گردشگران از نقاط مختلف باشیم.
دهبانی صابر با اشــاره به اینکه توســعه فضای 
ســبز و کاربری هــای آن به دلیل تأثیــرات مثبتی 
که بر محیط زیســت و ســلامت جســمی و روانی 
شــهروندان دارد بسیار مهم اســت، گفت: فضای 
سبز شــهری بایستی متناسب با شرایط هر منطقه 
مــورد توجه قــرار گیرد کــه در همیــن رابطه با 
به کارگیری کارشناســان متخصص و زبده تمامی 
معیارها، اســتانداردها و ضوابط شــهری در سطح 
شهرداری منطقه یک شناسایی و احصا شده است 
و پــروژه احداث پارک ولایــت به عنوان یک پارک 
فرامنطقه ای باعث جهش بزرگی در ســرانه فضای 
سبز شهری خواهد شد، همچنین در یک سال اخیر 

از احداث پارک های محله ای نیز غافل نبوده ایم.
وی با اشاره به اینکه یکی از اهداف مهم در منطقه 
یک ایجاد فضایی مناســب برای تفریح و ســرگرمی 
خانواده ها به همراه کودکانشان در فضای محله است، 
عنوان کرد: در ســال جاری عملیات اجرایی دو پارک 
نواری در هنرستان و پلُ نیازمند آغاز شد که هم اکنون 

در مراحل پایانی به سر می برند.
دهبانی صابــر گفــت: مســاحت پــارک نواری 
کمال آباد و هنرســتان هفت هــزار متر مربع بوده 
که با اعتبار 130 میلیارد ریالی درحال اتمام است 
و می  تواند با افزایش ســرانه فضای سبز شهروندان 
تأثیر بســزایی در سلامت جســمی و روانی آن ها 

داشته باشد.
مدیر منطقه یک شــهرداری همدان همچنین 
از اجرای عملیات نهایی زیرســازی و پیاده روسازی 
پارک نواری پلُ نیازمند خبر داد و افزود: این پارک 
مساحتی بیش از 10 هزار متر مربع دارد و با توجه 
به اینکه به موازات خیابان جهان نما است، می تواند 
مسیر مناسبی برای پیاده روی شهروندان در تمامی 
ایام ســال باشــد؛ این پارک با اعتبار 140 میلیارد 

ریالی درحال انجام است.
وی عنــوان کــرد: استاندارد ســازی پیاده رو ها 
و گســترش هرچــه بیشــتر استانداردســازی ها 
می تواند به داشــتن یک شــهر با شهروندانی سالم 
کمک کنــد و اگر بتوانیم حاکمیــت پیاده رو ها بر 
ســواره روها را افزایش دهیم، شهری شاداب تر و با 

تعاملات اجتماعی بیشــتر خواهیم داشت؛ امروزه 
موضــوع کیفیت زندگی شــهری یکی از مهم ترین 
مباحثی اســت که مدیریت شهری برای ارتقای آن 
برنامه ریزی های گسترده ای را انجام می دهد و سعی 
بر این است تا با تصمیم های درست شرایط خوبی 

را برای زندگی شهروندان ایجاد کنند.
این مقام مســئول گفت: در سال گذشته 117 
هزار متر مربع پیاده رو سازی در سطح منطقه یک 
صورت پذیرفت؛ درصورتی که طی سالیان گذشته 
این عدد بیش از 20 هزار متر مربع نبوده اســت و 
در سال جاری نیز 152 میلیارد ریال بودجه جهت 
استاندارد ســازی پیاده روها درنظر گرفته بودیم. در 
استاندارد سازی پیاده رو ها تمامی ضوابط و قوانینی 
که در حوزه ســاخت پیاده روسازی ها مطرح بوده، 
رعایت شــده اســت و می توان به اســتانداردهای 
مخصوص افراد کم توان جسمی، سطح شیب بندی، 

عدم وجود پله و دسترسی به کوچه ها اشاره کرد.
دهبانی صابــر با بیــان اینکه در ســال جاری 
عملیات استاندارد ســازی پیاده رو خیابان بوعلی با 
اعتبــاری بالغ بر 20 میلیارد ریال به اتمام رســید، 
ابراز کــرد: در این پروژه با همکاری دســتگاه های 
مختلــف آب و فاضــلاب، برق و مخابــرات تمامی 
زیرســاخت ها به روز شد تا شــاهد حفاری پس از 

اتمام پیاده روسازی نباشیم.
وی همچنیــن از اتمام عملیات پیاده روســازی 
16 هــزار متر مربعــی در بلوار احمدی روشــن و 
بلوار شهید ســلیمانی گفت که با این اقدام شاهد 
استاندارد ســازی معابــر پیاده رو از بلــوار بعثت تا 

میدان مدرس هستیم.
مدیر منطقه یک شــهرداری همدان با اشاره به 
پیاده روسازی، مناسب سازی و جدول گذاری  پروژه 
بلوار شــهید اســلامیان، عنوان کرد: این پروژه در 
راستای تسهیل عبورومرور شهروندان عزیز همدانی 
مطابق با اســتانداردهای روز درحال ساخت است؛ 
در این پروژه که مساحت پیاده روسازی آن 19 هزار 
متر مربع بوده و با اعتبار 66 میلیارد ریالی درحال 
انجام اســت، تمامی ضوابط و قوانینی که در حوزه 
ساخت پیاده روســازی مطرح هستند، رعایت شده 
است و می توان به اســتانداردهای مخصوص افراد 
کم توان جسمی، سطح شیب بندی، عدم وجود پله 

و دسترسی به کوچه ها اشاره کرد.
مدیــر منطقه یک شــهرداری همــدان گفت: 
پیاده روسازی های مربوط به این پروژه نیز به اتمام 
رسیده و درحال حاضر عملیات احداث رفوژ وسط 
آن درحال انجام اســت که در مدتی کوتاه تحویل 

شهروندان عزیز خواهد شد.
مدیــر منطقه یک شــهرداری همــدان دیگر 
را  منطقــه  ایــن  در  پیاده روســازی  پروژه هــای 
استاندارد ســازی معابر در کوی مدرس، بهســازی 
معابر کــوی دره مرادبیــگ با اســتفاده از مصالح 
محلی، شکریه، کمال آباد، بین النهرین، کوی خاتم 

و خیابان استادیوم عنوان کرد.
این مقام مسئول با بیان آنکه یکی از رسالت های 
مهــم شــهرداری در حوزه های فرهنگی ورزشــی 
توسعه زیرســاخت ها برای شــکوفایی نسل جوان 
اســت، گفت: رویکرد این منطقــه افزایش هرچه 
بیشتر زیرساخت های ورزش های مختلف در سطح 
منطقه یک است، به طوری که شهروندان در سطح 

محلات خود بتوانند از آن بهره ببرند.
وی ادامه داد: طی یک ســال اخیر پروژه هایی 
همچون احداث زمین ورزشی فوتبال در پارک لاله و 
محله دره مرادبیگ، احداث زمین ورزشی بدمینتون 

بوستان ارم، بازسازی زمین ورزشی فوتبال بوستان 
مردم، همچنین احداث زمین ورزشی بسکتبال در 
بوســتان مردم که تا انتهای ســال جاری به اتمام 
می رسد و خریداری و جای گذاری میزهای شطرنج 

و پینگ پونگ مؤید این امر است.
دهبانی صابر گفت: مجموعه شــهدای شهرداری 
که زمین ورزشی باشگاه شــهرداری همدان است 
و بسیاری از جوانان شــهر همدان به دنبال شروع 
ورزش قهرمانی از این باشگاه هستند، طی سالیان 
اخیر کیفیت مناســبی نداشــت و با توجه به نگاه 
این منطقه به توســعه زیرســاخت های ورزشــی، 
تصمیم گرفته شد تا عملیات اجرایی احداث چمن 

مصنوعی در این مجموعه را آغار کنیم.
مدیر منطقه یک شهرداری همدان عنوان کرد: 
عملیــات اجرایی این پروژه پنج هزار متر مربعی از 
ابتدای آذرماه با اعتبار 53 میلیارد ریالی آغاز شده 
است و هم  اکنون عملیات خاک برداری آن به پایان 
رســیده اســت که پس از آن عملیات بتن ریزی و 

لایه های زهکش اجرا خواهند شد.
وی با بیان اینکه برای نخســتین بار در شــهر 
همدان از سیســتم فیلترینگ در اجرای این چمن 
مصنوعی اســتفاده می شود، گفت: سعی شده است 
تا با اســتفاده از زهکشــی کامل و اجرای بهترین 
کیفیت چمن مصنوعی شــاهد رشد و ترقی ورزش 

قهرمانی در شهر همدان باشیم.
دهبانی صابر همچنین از احداث یک ساختمان 
چندمنظــوره در کوی مدرس خبر داد و ابراز کرد: 
این پروژه کــه اعتبار 67 میلیــارد ریالی دارد، به 
درخواســت شهروندان ســاکن در محله و با هدف 
فرهنگی ورزشــی و محل عرضه میوه و تره  بار آغاز 
به کار کرده اســت و امیدواریم با تحویلش، شــاهد 

استقبال شهروندان محله از آن باشیم.
وی با بیان اینکه ارتقای کیفیت فضای شــهری 
و فضاهای ســبز یکی از مهم ترین درخواست های 
شــهروندان محســوب می شــود که این مهم در 
اولویت برنامه های شــهرداری این منطقه قرار دارد 
تــا رضایتمندی شــهروندان حاصل شــود، گفت: 
نورپردازی هــا، آب و آب نماها نیز یکی از این موارد 
اســت که چه در حالت سکون و چه در حالت پویا 

و روان باعث آرامش روح و روان انسان می شود.
دهبانی صابر با بیان اینکه در راستای سامان دهی 
ترافیکی، بهسازی و رسیدگی به فضای سبز میدان 
قائم از ابتدای تابستان سال جاری عملیات عمرانی 
با بودجه ای هفــت میلیارد ریالی آغاز شــده بود، 
تشــریح کرد: همچنین اعتباری دو میلیارد ریالی 
جهت نورپــردازی و آب نمای این میــدان درنظر 
گرفته شــد که خوشــبختانه با اتمام آن شــاهد 

استقبال شهروندان از فضای به وجودآمده هستیم.
مدیر منطقه یک شــهرداری همدان با اشاره به 
بازسازی کامل میدان جهاد که هزینه ای دو میلیارد 

ریالی دربرداشته، اذعان کرد: چهار میلیارد ریال نیز 
برای آب نمای این میدان هزینه شــد که توانســته 
است با نورپردازی صورت گرفته به ویژه شب هنگام، 

جلوه ویژه ای به شهر ببخشد.
دهبانی صابر با اشاره به اینکه ساخت چند آب نمای 
دیگر در نقاطی همچون میدان شریعتی، پارک نرگس، 
پیاده راه  بوعلی، میدان بیمه، جنب شهرداری آرامگاه 
بوعلی و بوستان ارم نیز صورت پذیرفته است، عنوان 
کرد: طی یک سال گذشته رقمی بالغ بر 10 میلیارد در 
بودجه شهرداری منطقه یک صرف ساخت آب نماهای 

مختلف شده است.
وی ادامــه داد: همچنیــن از دیگــر پروژه های 
نورپردازی می توان به نورپردازی در خیابان مصیب 
مجیدی و خواجه رشــید اشــاره کرد که عملیات 
اجرایی آن ها به تازگی پایان یافته است و شهروندان 

نیز استقبال خوبی از آن داشته اند.
مدیر منطقه یک شــهرداری همدان با بیان اینکه 
هزینه تملک ساختمان بلوار شهید فهمیده که دارای 
33 واحد مسکونی و تجاری بود بالغ بر 350 میلیارد 
ریال شــد، افزود: عملیات تخریب و خاک برداری این 
پروژه طی یک ماه صــورت پذیرفت و پس از اجرای 
ســازه های نگهبان و فوندانسیون هم اکنون عملیات 

بتن ریزی طبقات مختلف آن درحال انجام است.
وی در ادامه گفت: ایــن معبر به دلیل اینکه در 
مســیر گردشــگری و همچنین دانشگاه های شهر 
همدان قرار دارد، از اهمیت بسزایی برخوردار است 
و می تواند راهگشای مشکلات ترافیکی این منطقه 
باشــد. همچنین جهت روان ســازی هرچه بیشتر 
ترافیک این محــدوده معبر بین خیابان پرســتار 
و فرشــچیان نیز عملیات تملک و بازگشــایی آن 
بــا اعتبار 110 میلیارد ریالــی صورت پذیرفت که 

هم اکنون نیز در دسترس شهروندان قرار دارد.
دهبانی صابر بیان کــرد: لزوم احداث پارکینگ ها در 
شهر بر کسی پوشیده نیست و با احداث آن ها مشکلاتی 
که در حوزه شلوغی خیابان ها و ترافیک وجود دارد، قابل 
حل است؛ پیش بینی یک فضای مناسب و کارآمد برای 
ساخت پارکینگ در شهرها به ویژه کلان شهرها، علاوه بر 
اینکه زمان یافتن جای پارک مناسب را برای رانندگان 
کاهش می دهــد و باعث صرفه جویــی در زمان آن ها 
می شود، موجب ترافیک کمتر در خیابان ها و آسودگی 

و آرامش شهروندان است.
وی ادامه داد: در سال جاری مبلغ 110 میلیارد 
ریال بودجه جهت ســاخت پارکینگ های عمومی 
درنظر گرفته شــده اســت کــه از مهم ترین آن ها 
می تــوان به پروژه های تملــک و احداث پارکینگ 
خیابان خواجه رشید )پشت تالار مرمر( و پارکنیگ 
استادیوم شهدای شــهرداری اشاره کرد. مطالعات 
آزمایش خــاک، برآوردهــا و طراحی های پروژه ها 
درحال انجام اســت و به زودی عملیات اجرایی این 

پروژه ها نیز آغاز خواهد شد.


